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Vážení spoluobčané, čas letí jako voda a další 
volební období končí. Dovolte mi proto malé 
ohlédnutí za uplynulými čtyřmi léty. Mnoho 

předvolebních slibů jednotlivých stran a hnutí se po-
dařilo splnit, některé zůstaly nevyřešené. O tom, co se 
bude realizovat, rozhodovalo zvolené zastupitelstvo 
obce podle důležitosti a potřebnosti jednotlivých pro-
jektů s přihlédnutím k možnému získání dotace na tu 
kterou akci. Samozřejmě jsme neřešili pouze „před-
volební sliby“, ale rozhodovali jsme i o akcích, které 
v předvolebních programech nebyly zahrnuty. Projek-
ty se dají rozdělit do několika skupin: nové investiční 
akce, opravy a úpravy stávajících objektů a sportovní, 
kulturní a společenské akce. O dění v obci jste byli prů-
běžně informováni v minulých Zpravodajích, usnesení 
zastupitelstva jsou zveřejněna na úřední desce, máte 
možnost zúčastnit se všech jednání zastupitelstva obce 
a svými názory a dotazy ovlivnit rozhodování členů za-
stupitelstva obce (ZO).
Největší, zatím neukončenou akcí, je výstavba požár-
ní zbrojnice. Výběrové řízení na realizaci vyhrála firma 
Milimex Ostrava. Práce byly zahájeny v lednu 2018, dle 
smlouvy má být dílo dokončeno a předáno do 30. dubna 
2019. Cena stavebních prací je 14 259 850 Kč. Podařilo 
se nám získat dotaci ve výši 90 % z uznatelných ná-

kladů. Z výše uvedeného vyplývá, že  příspěvek obce 
na tuto stavbu činí cca 1,5 milionu korun. Věřím, že se 
dílo podaří včas a bez větších problémů dokončit a bude 
sloužit nejen hasičům. Hasičárna stojí na místě domu, 
který byl v roce 2015 zbourán firmou Demontstav Os-
trava. Demolice stála cca 350 000. I na ni  jsme získali 
dotaci.
Dalšími akcemi, které probíhaly současně se stavbou 
hasičárny, jsou: výstavba venkovní učebny v areálu ZŠ, 
oprava povrchů komunikaci a oprava chodníků.
Odborné učebny ZŠ Mokré Lazce jsou dalším projek-
tem, na který jsme získali dotaci. Tuto akci lze rozdělit 
na stavební část (výstavba nové venkovní učebny a are-
álu ZŠ a vybudování bezbariérového WC) a dodávky 
vybavení odborných učeben – venkovní, učebna infor-
mačních technologií a jazyková). Stavební část prová-
děla během letošních prázdnin firma Fichna –Hudeczek 
s.r.o., náklady na realizaci byly ve výši 2,3 mil. Kč. Za-
kázka na vybavení učeben byla rozdělena na dvě čás-
ti. Informační technologie za 700 000 Kč dodala firma 
Údržba a prodej výpočetní techniky s.r.o., Stará Bělá. 
Nábytek v ceně 350 000 Kč zajistila firma Moderní 
škola s.r.o., Otice. Více v článku „Do nového roku v 
novém“.
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NOVÁ VENKOVNÍ UČEBNA 
V AREÁLU ZÁKLADNÍ ŠKOLY
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Oprava a údržba místních komunikací - předmětem díla je od-
stranění poškozených povrchů komunikací, očištění a vyrovná-
ní podkladních vrstev a pokládka nového asfaltového betonu na 
místních komunikacích Kalamárská, Výhony, dolní část Záhu-
menní a příjezd k RD manželů Paverových. Realizaci  provedla 
firma Strabag a.s. v červnu. Konečná cena díla je 2,8 mil. Kč. 
V tomto případě jsme dostali dotaci na opravu ulice Výhony. 
Dle podmínek vyhlášeného dotačního titulu bylo možné žádat 
o příspěvek ve výši 50 % uznatelných nákladů pouze na jednu 
komunikaci. Jsem moc rád, že se oprava podařila a můžeme 
jezdit po opravených cestách. Mnozí z nás již zapomněli, jaký 
byl stav těchto komunikací před opravou. 
Oprava a údržba místní komunikace Jubilejní a Na Spojce – 
jedná se o další etapu oprav chodníků v obci. Dle zadávací 
dokumentace a smlouvy o dílo (SOD) se zhotovitelem (firma 
STA - SMEK s.r.o. Bílovec) bylo sjednáno, že doba fyzické re-
alizace nesmí překročit 60 kalendářních dnů. Během realizace 
došlo ze strany objednatele (Obec Mokré Lazce) k požadav-
kům na vícepráce a vzhledem k tomu byla lhůta prodloužena o 
6  kalendářních dnů. Práce byly zahájeny 1. 6. 2018 a do dneš-
ního dne (12. 9. 2018) nebyly ukončeny. Ani časté kontroly na 
stavbě ze strany objednatele a sjednaná sankce ve SOD za po-
zdní předání ve výši 5 000 Kč/den nebyla pro realizační firmu 
důvodem k urychlenému předání. Věřím, že v okamžiku, kdy 
čtete tyto řádky, je už stavba dokončená. Firma STA - SMEK 
nabídla nejnižší cenu, která je jediným hodnotícím kritériem při 
výběru dodavatele a splnila všechny podmínky výběrového ří-
zení. Proto ji výběrová komise doporučila a zastupitelstvo obce 
schválilo k provedení akce. Až během realizace postupně vyšlo 
najevo, že firma nemá dostatek lidí, ani dostatečné technické 
vybavení. Omlouvám se všem za komplikace, které při realiza-
ci této stavby vznikly a věřím, že příště se vždy podaří vybrat 
spolehlivějšího zhotovitele. 
A nyní přejdu k dalším akcím v uplynulém období.
Výměnu oken a zateplení budovy obecního úřadu provedla fir-
ma Revolt Oldřichovice v létě 2015. Náklady na tuto stavbu 
byly cca 3 mil. korun.
Další velkou a dlouho připravovanou akcí byly stavební úpravy 
budovy základní školy o prázdninách 2016. Výběrové řízení na 
dodavatele vyhrála firma Milimex Ostrava za nabídkovou cenu 
3,6 mil. Kč. Byly vyměněny zastaralé rozvody vody, kanali-

zace i elektřiny a provedeny některé stavební úpravy (výměna 
podlah, rekonstrukce umývárny a WC, vybudování skladu a 
sborovny …).   Během realizace bylo nutné operativně řešit 
problémy, se kterými projekt nepočítal. Vícepráce zvýšily cenu 
realizace na celkových 4,3 mil. Kč. Vše se nakonec podařilo 
vyřešit a děti mohly v září nastoupit do zrekonstruované školy.
V tom samém období byla vyměněna okna a zateplena budo-
va mateřské školy. Realizaci provedla firma Stavitelství Uvara, 
Bolatice. Náklady činily cca 2 mil. korun.
V areálu Obecního domu se realizovalo několik akcí. Na pod-
zim 2016 proběhly stavební úpravy terasy a výměna žumpy. V 
roce 2017 byla opravena podlaha v malém sále (výměna par-
ket). V roce 2018 byla natřena okna a venkovní dveře.
Mezi další realizované projekty patří: pořízení kompostérů 
pro občany, výměna linkových zesilovačů pro zlepšení příjmu 
místní kabelové televize, výměna plynového kotle a pořízení 
klimatizace do kuchyně v budově mateřské školy, pořízení ha-
sičské cisterny, nákup repasovaného malotraktoru pro potřeby 
obce, zprovoznění smuteční síně na místním hřbitově (proná-
jem pohřební službě Marie), umístění rekonstruovaného mra-
morového kříže na výjezdu z obce směrem do Hrabyně.
Celé volební období (2014 – 2018) neměla obec žádné dluhy. 
Veškeré akce jsme hradili z finančních prostředků obce a získa-
ných dotací.
Kromě výše uvedených akcí jsou i daleko příjemnější projek-
ty, které jsem kdysi nazval „setkávání“. Tady nemusíme složitě 
vybírat dodavatele, řešit problémy při realizaci se zhotovitelem, 
s napětím čekat, jak to dopadne, jaké se vyskytnou nepředvída-
telné vícepráce, kolik nás to bude stát atd.
Do „setkávání“ bych zařadil všechny kulturní, společenské i 
sportovní akce, které jsou pořádány pro širokou veřejnost i se-
tkávání v rámci spolků, klubů a neformálních seskupení. Máme 
mnoho možností se setkat se spoluobčany i hosty z řad přespol-
ních, poznávat nové lidi, navazovat nová přátelství, pobavit se 
a prožít pěkné okamžiky, kdy na chvíli můžeme zapomenout na 
každodenní povinnosti a starosti. O jaké akce se jedná a kdo je 
pořádá  nebudu na tomto místě vyjmenovávat, protože věřím, 
že o všem jste dostatečně informováni.  Děkuji všem, kteří ja-
kékoli akce pořádají, i všem, kteří se těchto podniků zúčastňují. 
Věřím, že projekt setkávaní se bude stále vyvíjet a že budeme 
mít stále mnoho možností se potkávat.  
Děkuji všem, kdo se jakkoli aktivně podílel na životě a rozvoji 
obce, a za podporu v končícím volebním období.

František Šteyer, starosta obce

úvodní slovo
< pokračování ze strany 1 >
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Dlouhodobým problémem je parkování automobilů na chodní-
cích a cestách. Již mnohokrát jsme na tuto skutečnost upozor-
ňovali. Většina z nás má u rodinného domu dostatečně velký 
prostor, na kterém je možné zřídit parkovací místo. Žádám pro-
to znovu majitele vozidel, aby využívali k parkování své po-
zemky.
Rychlá jízda v obci je dalším problémem. Zaráží mě, že i po 
úzkých místních komunikacích, kde nedovoleně parkují auta 
a kdykoliv může do vozovky vejít, vběhnout nebo vjet na kole 
malé dítě, jezdí jako závodníci naši občané, kteří znají situaci. 
Proto řidiče znovu žádám – přizpůsobte rychlost jízdy nejen 

stavu vozovky, ale i situaci, která může vzniknout. Buďme ohle-
duplní a chraňme svým chováním to nejcennější, co máme, to 
je zdraví a životy.
Dalším dlouholetým nešvarem, který se v letošním roce, kdy je 
velká úroda ovoce, zvlášť projevil, jsou větve přesahující nad 
chodníky. Větve stromů přerůstají nad chodníky a spojovací 
uličky, přezrálé ovoce padá na zem a je na nich spousta vos. V 
těchto úsecích, z nichž některé jsou velmi frekventované,  se dá 
jen z obtížemi projít nebo projet na kole. Žádám proto majitele 
stromů, aby je ořezali do takové výšky, aby se zde dalo poho-
dlně a bezpečně projít i projet na kole a aby průběžně uklízeli 
spadané ovoce. Za všechny občany, kteří tyto komunikace vyu-
žívají, předem děkuji. 

František Šteyer, starosta obce

Nešvary v obci4
4
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V pátek 5. října v době od 14.00 do 22.00 hodin a v sobotu 
6. října v době od 8.00 do 14.00 hodin se konají volby do míst-
ních zastupitelstev a 1. kolo voleb do senátu. Případné 2. kolo 
senátních voleb se uskuteční 12. – 13. října. V naší obci se vol-
by budou konat ve velké zasedací místnosti v budově obecního 
úřadu. Voliči, kteří se ze zdravotních důvodu nemohou dosta-
vit do volební místnosti a chtějí volit,  navštíví volební komise 
s přenosnou volební schránkou v místě jejich bydliště. O tuto 
službu je možné požádat předem na obecním úřadě nebo v době 
konání voleb přímo volební komisi.

V naší obci se o vaše hlasy bude ucházet 34 kandidátů na čty-
řech kandidátkách. Z těchto uchazečů budeme vybírat devět 
členů obecního zastupitelstva. Pokyny k volbám budou doru-
čeny všem voličům spolu s kandidátními lístky.
Myslím si, že výhodou komunálních voleb v malých obcích je 
to, že kandidáty známe, víme co od nich můžeme očekávat a 
nemusíme se proto spoléhat na jejich předvolební sliby. 
Zvu všechny voliče, aby přišli svými hlasy zvolit senátora, a 
hlavně vybrat členy zastupitelstva obce na další volební období 
(2018 – 2022). Věřím, že vybereme zastupitelstvo, které bude 
usilovat o další rozvoj naší obce a spokojenost občanů.

František Šteyer, starosta obce

Pozvánka k volbám4

Oslavy tohoto významného výročí se konají ve všech koutech 
naší vlasti. Také my si tuto významnou událost chceme připo-
menout.
Společné oslavy, pořádané Mikroregionem Matice Slezská, 
jehož jsme členem, se konají v sobotu 22. 9. 2018 v Háji ve 
Slezsku na Ostré Hůrce. Ve 13 hodin vyjde průvod od kostela 
sv. Valentýna na Ostrou Hůrku. Zde bude ve 14 hodin slav-
nostní zahájení a poté bohatý kulturní program až do půlnoci. 
Více na plakátech, v kabelové televizi a na webových stránkách 
obce.
V naší obci oslavíme založení ČSR v sobotu 13. října a v neděli 
14. října.

PROGRAM OSLAV

Sobota 13. října v 18.00 hodin v místní Sokolovně Chlupy 
v zipu a jejich hosté vystoupí s programem, ve kterém se ohléd-

nou za stoletou historií české hudební tvorby. Zazní známé hity 
největších velikánů naší hudební scény.
Občerstvení bude zajištěno. 

Neděle 14. října v 15.00 hodin u památníku před místním hřbi-
tovem
• Zahájení, česká a slovenská hymna.
• Kulturní program, ve kterém vystoupí žáci místní ZŠ.
• Projev – krátké připomenutí 100. výročí vzniku republiky.
• Vysazení lípy.
Bude připraveno malé občerstvení.
Na všechny akce jste srdečně zváni.

František Šteyer, starosta obce

4Oslavy 100 let od založení Československa
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Letošní léto bylo obzvlášť vydařené. Sluníčko se před-
vádělo, jak nejvíc umělo, a tak prázdniny ubíhaly ješ-
tě rychleji než obvykle. I přes prázdninový režim bylo 
v areálu školy poměrně živo. Terčem zájmu tentokrát 
nebyly sportovní aktivity na hřišti, protože to se naopak 
proměnilo v jedno velké staveniště, skládku i parkoviště 
zároveň, ale rostoucí stavba, na kterou se připravovaly 
základy už před koncem školního roku. Čilý pracovní 
ruch se nedal přehlédnout ani v budově školy, odkud 
se vyvážely sutiny a kde se střídali různí řemeslníci. 
V polovině srpna se pracovní nasazení ještě zvýšilo a 
bylo jasné, že brzy bude opravdu hotovo. Na místě bý-
valého altánku, na kterém se „podepsal zub času“ a 
mnohé trámky už ztrouchnivěly, byla vybudována nová 
venkovní učebna, která bude sloužit v jarních a podzim-
ních měsících výuce přírodovědných předmětů, pracov-

ním a výtvarným činnostem, ale mohla by být i místem 
pro školní vystoupení a společná setkávání. V budově 
školy byly vybaveny učebny informatiky a cizích jazyků 
novými počítači, notebooky a interaktivními tabulemi, 
částečně také novým nábytkem a bylo zřízeno bezbarié-
rové sociální zařízení. Finanční prostředky na výstavbu, 
dovybavení učeben a zajištění bezbariérovosti byly čer-
pány z evropských fondů - Výzvy nositele ITI (integrova-
ná teritoriální investice) ostravské aglomerace, jejímž 
cílem je vytvoření podmínek pro kvalitní přípravu na 
zaměstnání v technických, řemeslných, přírodovědných 
oborech a rozvoj klíčových kompetencí pro uplatnění na 
trhu práce.  Věříme, že praktická výuka a pobyt venku 
přispěje ke zvýšení zájmu žáků o přírodní a technické 
obory.

Mgr. Jaromíra Bubová, ředitelka školy
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RADUJEME SE
Z přijetí žáků 5. ročníku Terezky Z. na Mendelovo gymnázium 
a Alexe B. na sportovní školu ZŠ Englišova v Opavě.
Přejeme hodně úspěchů!
Ze 3. místa ve sběru hliníku.
Ze znovuzařazení do pokusného ověřování a možnosti bezplat-
ně navštěvovat muzejní programy i v tomto školním roce.

DĚKUJEME
Zřizovateli, zvláště pak panu starostovi za podporu a realizaci 
projektu.
Ing. Arch. Jiřímu Halfarovi za zdařilý projekt venkovní učebny.
Stavební firmě Fichna - Hudeczek za bezvadnou spolupráci.
Všem občanům a rodičům, kteří nás podporovali ve sběrových 
aktivitách a pomáhali s námi chránit životní prostředí!

Další změnou je čtyřtřídní organizace naší školy. S pří-
chodem nových školáků a navýšením počtu žáků školy 
bylo možné v tomto školním roce vytvořit 3 samostatné 
třídy a jedno dvojtřídní oddělení. Výuka dvou spoje-
ných ročníků je velmi náročná hlavně pro učitele, ale 
děti vede k samostatnosti, ohleduplnosti a učí lepší kon-
centraci na práci. 
Ne všem dětem dnes tenhle způsob výuky vyhovuje, 
takže v letošním školním roce pracujeme v tomto uspo-
řádání:
1. ročník  - 14 žáků, třídní učitelka Jaromíra Bubová
2. ročník - 18 žáků, třídní učitelka Radka Hazuchová

3. ročník - 8 žáků, třídní učitelka Vlasta Vlčková
4. a 5. ročník - 13 + 7 žáků, třídní učitelka Kateřina 
Čelůstková

Výuka - AJ, VL, HV, VV, Pč, TV, ČaS -  
Pavlína Netková
Ved. vychovatelka I. oddělení - Blanka Wysogladová
Vychovatelka II. oddělení, školní asistentka -  
Daša Valušková
Školnice, domovnice - Dana Vyhnánková
Uklízečka ŠD - Drahomíra Hájková

DO NOVÉHO ŠKOLNÍHO ROKU V NOVÉM4

ZMĚNY V ORGANIZACI ŠKOLY
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Kdy naposledy jste měli kosti ve vlasech, kožešiny 
kolem pasu a oštěp či kyj v ruce? Dvanácti předško-
lákům a jejich rodičům dala tuto příležitost naše ma-
teřská škola. Tradiční červnové loučení s dětmi, které 
v září nastoupily do první třídy, se neslo v duchu cesty 
do pravěku. Za dobrodružstvím v „pravěké“ zahradě 
se všichni vypravili s takovým odhodláním a ve skvě-
lých kostýmech, že by jim mohli filmoví Flintstoneovi 
i Croodsovi jen závidět.  
Kostýmy a účesy – děti měly nečekané „retro“ rozcuchy 
– byly tak dokonalé, že někteří rodiče napoprvé nepo-
znali svá dítka a paní učitelky nemohly poznat některé 
rodiče. Podívaná vskutku zábavná! Překvapením bylo i 
samotné vystoupení předškoláků, kteří mimo jiné tančili 
kolem své bubnující náčelnice – učitelky Kateřiny Sliv-
kové. „Přípravu jsme si moc užili a já se při tom i trochu 
naučila hrát na bongo,“ vzpomíná Kateřina. 
Přípravu rozhodně nepodcenili ani rodiče, kteří promě-
nili školní zahradu v pravěkou cestu za odměnou, plnou 
nástrah a nelehkých úkolů. Děti musely ulovit dinosaura, 
vylézt po laně na strom a snést dolů dinosauří vejce, oz-
dobit pravěké kameny nebo vykopat kosti ještěra Pachy-

rhinosaura. Na školním pískovišti se tak vystřídalo pět 
desítek malých paleontologů – s předškoláky se tradičně 
loučili všichni jejich mladší spolužáci. 
„Asi nejvíc se nám líbil pravěký fotbal, besídka, kterou 
jsme předváděli, a jak jsme kopali v písku a lezli po laně 
pro vejce. A ten nanuk za odměnu, ten byl mňam! Jó, a to 
vajíčko se slizem…,“ shodují se nadšeně čerství prvňáci 
Johan Halfar a Václav Anděl. Velký úspěch mezi dětmi, 
ale i dospělými mělo také pravěké malování na obličej. 
„Pralidi“ zdobily motivy dinosaurů, ještěrů či motýlů 
od Terezy Svatošové – maminky a výtvarnice, která vede 
kroužek na naší základní škole, a do zdobení tak zapojila 
i své žáky. 
V pravěku leckomu vyhládne, proto se stůl na zahradě 
prohýbal pod lahůdkami domácí výroby maminek a babi-
ček, nechyběly ani „prašpekáčky“ a pravěký oheň hořel 
až do setmění. „Byla to nezapomenutelná akce, děkuji 
vám za ni. A také za dlouholetou pomoc naší školce,“ 
vzkazuje rodičům s dojetím ředitelka Helena Hružíková. 

Hana Halfarová
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Mateřská škola se vrátila do pravěku4



Náš klub má v současné době 26 členů, kteří pro svá pravidelná 
úterní setkání využívají místnost v přísálí obecního domu. Ode-
hrávají se zde nejen zajímavé kulturní akce či oslavy narozenin 
členů klubu, ale najde se i dost příležitostí k prosté lidské výmě-
ně životních zkušeností a zážitků. Součástí pestré klubové čin-
nosti jsou i časté vycházky do přírody nebo bowlingová utkání. 

Soutěživého ducha prokázali naši členové i během tradičního 
sportovního klání seniorů, které letos připravili pořadatelé ze 
Lhoty u Opavy a jehož se zúčastnili zástupci pěti obcí. Jednot-

livé sportovní disciplíny jsou samozřejmě přizpůso-
beny věku seniorů, ale i tak je přátelské soupeření 
zdrojem řady humorných momentů a legrace. 
Ve spolupráci s obecním úřadem a s přispěním obce 

jsme začátkem září, podobně jako v předešlých letech, uspořá-
dali zájezd pro všechny místní seniory. V jeho programu byla 
nejprve exkurze do automobilky Hyundai v Nošovicích, během 
níž jsme si prohlédli jednotlivé provozy a obdivovali nasazení 
nejmodernější techniky při výrobě aut. Po dobrém obědě ná-
sledoval přesun do Šternberku, kde jsme navštívili populární 
Muzeum času.

Velké poděkování patří aktivním členkám klubu, ale také za-
městnancům obecního úřadu za výbornou spolupráci při orga-
nizování jednotlivých akcí.
A na úplný závěr mi dovolte připojit veršovanou pozvánku:
Přijďte se k nám do klubu seniorů pobavit,
svých denních starostí se zbavit.
Jednou týdně si přece čas uděláte,
tolik odhodlání všichni senioři máte.

Za místní Senior-klub Jiřina Bartusková
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V klubu seniorů zábava nevázne4

Zahrádkaření jako lidská činnost má hluboké kořeny v naší 
společnosti. Radost z krásné ovocné nebo okrasné zahrady je 
odměnou každému zahrádkáři za jeho vynaloženou práci. 
Naše organizace je od svého založení významnou a početnou 
složkou v obci, která spojuje příznivce zahrádkaření, milovníky 
ovoce a zeleniny, ale i pěstitele okrasných květin a jiné přírodní 
nadšence. Ti se neuzavírají jen na svých zahrádkách, ale během 
celého roku pořádají rozmanité akce, jež jsou hojně navštěvo-
vány i ostatními lidmi z naší vesnice. 
Začátkem dubna jsme tak například společně vyrazili na veli-
konoční pochod  kolem řeky Opavy, abychom pozorovali pro-
bouzející se přírodu a udělali něco pro své zdraví. V květnu 
se konal zájezd do okrasných zahrad v sousedním Polsku, kde 
zrovna kvetly azalky a rododendrony. Všechny květiny svou 
barevností uchvátily snad každého návštěvníka. Zájemci si také 
mohli nakoupit květiny, okrasné keře, stromky a další přírůstky 
do své vlastní zahrady. 
V letošním roce jsme také dokončili výstavbu plotu Minizoo 
v areálu Mlýna vodníka Slámy. 
Velmi zdařilou, mezi zahrádkáři i občany oblíbenou akcí je sva-
todušní smažení vajec. Všichni účastníci si pochutnají na vý-
borné smaženici, uhasí žízeň rozličnými nápoji a ještě se skvěle 
pobaví, zvláště když k poslechu i k tanci hraje kapela Chlupy 

v zipu. Nezapomínáme ani na děti, pro které jsou připraveny 
různé hry a soutěže. Letos si dokonce s dospělými mohly zato-
čit kolem štěstí a vyhrát některou z lákavých, nezřídka i vtip-
ných cen.
Letošní velmi teplý rok byl neobyčejně štědrý na ovoce, a proto 
jsme již o měsíc dříve než v předešlých letech nabídli místním 
pěstitelům možnost moštování jejich úrody. Moštárna je od 
té doby v neustálé permanenci, zájem občanů o tuto službu je 
značný, a velký dík proto patří především členům našeho spol-
ku, kteří se střídají při zpracování záplavy ovoce. O nástupce se 
už bát nemusejí – proces výroby moštu totiž názorně předvedli 
exkurzi dětí z mokrolazecké mateřské školy a na závěr jim při-
pravili sladkou ochutnávku.
Začátkem září se členové zahrádkářského sdružení sešli ve 
sportovním areálu na další zdařilé společenské akci, jejímž 
zlatým hřebem byla pečená žebra. Na první říjnový týden je 
připraven zájezd do Uherského Hradiště spojený s návštěvou 
vinného sklípku. A závěr roku bude již tradičně ve znamení stá-
le populárnějšího Štěpánského pochodu i společné silvestrov-
ské zábavy. 
Těší nás dobrá spolupráce s obecním úřadem a místním zastu-
pitelstvem. Chceme nadále předávat zkušenosti mladším, aby i 
oni pokračovali v zahrádkářské činnosti, a organizovat zajíma-
vé akce pro naše spoluobčany, během nichž aspoň chvíli spo-
lečně zapomeneme na překotný spěch naší doby.

Jan Tkáč, člen výboru 

Aktivní zahrádkáři4



Léto je již pomaličku za námi, proto se pojďme společně ohléd-
nout, na čem se náš sbor během letních měsíců podílel. 
První akcí, kterou jsme pomáhali spolupořádat, byl Den obce. 
Zde jsme, jako každý rok, připravovali občerstvení pro všechny 
hladové a žíznivé návštěvníky. Doufáme, že vám chutnalo a 
odcházeli jste spokojeni. 
Stejně jako v předchozích letech, i letos jsme pořádali ve spolu-
práci s Centrem volného času Kravaře na konci července stano-
vý tábor na Hadince u Vítkova. Jednalo se již o devátý ročník, 
kterého se zúčastnilo 51 dětí nejen z Lazců, ale také z přilehlé-
ho okolí. Ty se na týden proměnily na kouzelníky a kouzelnice 
z příběhu o slavném Harry Potterovi. Společně se pak snažily 
plnit zadané úkoly tak, aby na konci tábora vyhrála cenný škol-
ní pohár právě jejich kolej. Součástí tábora byla také každoden-
ní krátká výuka kouzel, lektvarů a spousty jiných předmětů, bez 
kterých se žádný správný kouzelník či kouzelnice neobejde. 

Samozřejmostí byl také závěrečný turnaj ve famfrpálu. Kromě 
těchto aktivit nechybělo také opékání buřtů, táborová diskoté-
ka, celodenní výlet, letní kino či dokonce ukázka preventivního 
programu Policie ČR.  Věříme, že se všem dětem tábor líbil a 
že se příští rok opět na táboře uvidíme. 
V sobotu 1. září jsme pořádali již 7. ročník Rozloučení s létem, 
které bylo opět spojeno s ochutnávkou gulášů. Letos jsme jich 
pro vás připravili tři druhy – hovězí, segedínský a zvěřinový. 
Hladem však nezůstali ani ti, kteří gulášům příliš neholdují. Pro 
takové jsme připravovali také čerstvé domácí langoše, případně 
mohli vyzkoušet sladké koláče.
Ačkoliv večer dorazila bouřka, doufáme, že jste si také tuto 
naši akci užili a budeme se na vás opět těšit na některé z dalších 
událostí, na které se bude náš sbor podílet.

Ondřej Pika
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Co jsme hasiči, co jsme dělali?4
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Přicházející podzim nás upozorňuje, že se blíží konec cyklis-
tické sezony. Listí žloutne a my za chvíli vyměníme naše kola 
za pohodlnou obuv, trekové hole a budeme vyrážet na nedělní 
vycházky.
Než to nastane, připomeneme si, co jsme letos prožili. Stejně 
jako vloni jsme sezonu odstartovali na 8. ročníku Bolatické 
třicítky, a to úspěšně. Dva naši členové Xenie Pravdová a Bře-
tislav Sýkora se umístili na druhém a prvním místě ve svých 
kategoriích. Trať oproti minulému roku byla delší a náročnější, 
některé asfaltové úseky byly nahrazeny lesními technickými 
pasážemi. Jména našich zástupců se také objevila na startov-
ních listinách Porubajku, Silesie a Pustopolomské dvacítky.
Prioritní akcí je již tradičně závod v silniční cyklistice Mokrola-
zecká 60. Na start 22. ročníku se postavila stovka závodníků ze 
širokého okolí i z Polska, a také náš zástupce Přemysl Ulrich. 
Náročná příprava přinesla své ovoce: propagaci klubu, obce a 
hlavně spokojenost soutěžících. Moc děkujeme všem sponzo-

rům a pořadatelům, bez kterých by závod nebyl tím, čím je. 
V červnu klub organizoval cyklovýlet do jižních Čech. Čtrnáct 
cyklistů poznávalo krásnou rovinatou krajinu v okolí Třeboně 
plnou rybníků. Nezapomněli jsme na ochutnávání místních ry-
bích specialit. Někteří zdatnější bikeři se vydali do nedalekého 
Rakouska a Českých Budějovic.   
Letošní country akce byla opět úspěšná, k poslechu i tanci hrála 
kapela Kmeti. Teplé, slunečné počasí, příjemná hudba, vyni-
kající klobásy a bramborové placky, co si více přát? Snad jen 
vyšší počet návštěvníků.
Nejen zábava, ale také práce patří k naší činnosti. Neustále 
udržujeme a vylepšujeme lyžařskou chatu a její okolí. Velkou 
investicí letos byla výměna oken.  
Sportu zdar. Rádi vás uvidíme na dalších našich akcích.

Za Výbor LK ML Xenie Pravdová

Vydařená sezóna mokrolazeckých cyklistů4
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KALENDÁRIUM 2019
servis

KDO
CO
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KDe?

OBECNÍ ÚŘAD MOKRÉ LAZCE
adresa: Pavla Křížkovského 158
úřed. hodiny pro občany: po a st 7-12 a 13-17 hod.
tel. starosta: 553 653 037 + fax
mobil: 724 182 957
tel. sekretariát: 553 679 112, 553 679 339
tel. účetní: 553 653 036
e-mail: mokrelazce@mokrelazce.cz 
web: www.mokrelazce.cz
www.maticeslezska.cz (informace o obcích
Mikroregionu Matice Slezské )

POŠTA MOKRÉ LAZCE
tel. 553 679 123 | po, st 8-10 a 14-17, út, čt, pá 
8-10 a 14-15.30

KNIHOVNA MOKRÉ LAZCE
úterý, pátek 15-18 hodin

PRODEJNA KVĚTINÁŘSTVÍ
tel. 774 840 697 | út 9-12, st, čt 9-12,14-16.30, 
pá 9-12, 14-17, so 8-11

FIRMA CENTROMAT, S.R.O.
Výkup kovového odpadu (areál ZD v M. Lazcích)
tel. 773 652 406 | st 12-18 (1.4. - 31.10.), pá 8-16, 
so 8-12 

PRAKTICKÝ LÉKAŘ MUDR. OLDŘICH VÍTEČEK 
zdravotní sestra MarieVykydalová
ordinace Štítina, tel. 553 677 160
po 7:00-12:00, út 14:00-18:00, st. 13:00-14:00 
objed., čt. 7:00-12:00, 13:00-14:00 objed., 
pá 7:00-12:00, 13:00-14:00 objed.
ordinace Mokré Lazce, tel. 553 679 286
po 13:00-15:00, st 7:00-12:00
tel. pro objed. léků,odběrů (sestra): 728 164 767

ZUBNÍ LÉKAŘ MUDR. PETRA PISKOŘOVÁ
ordinace Mokré Lazce, tel. 553 770 669
bližší informace na:  www.mrovecdent.cz,
nebo na vývěsce u ordinace v Mokrých Lazcích

DĚTSKÝ LÉKAŘ MUDR. LEBEDA
ordinace Štítina, mobil 736 286 729
po  12:00-13:15, út  15:00-18:00, čt 7:30-8:30,  
pá 11:00-12:15
ordinace Kravaře, tel. 553 672 297
po 7:30-11:00, út 7:30-11:00, 12:00-14:30,  
st -9:00-11:00, čt 9:00-11:00, 12:00-15:00,  
pá 7:30-10:30
ordinace Háj ve Slezsku, mobil 736 286 729
po 13:30-15:00, st 7:00-8:30, pá 12:30-13:30

SEZNAM TELEFONNÍCH ČÍSEL
ZŠ Mokré Lazce: 553 679 120
MŠ a školní jídelna: 553 679 117
Tenisové kurty: 722 181 561
Restaurace Obecního domu:
Jaroslav Kříbek, mobil 777 838 525

Záchranná služba 155, policie 158, hasiči 150
Lékařská pohotovost: 553 777 777
Poruchy: elektřina 840 850 860, plyn 1239, 
voda 840 111 125
Odvoz fekálií: AGIPP – ILLÍK s.r.o. -
dispečink: 724 323 709, mobil: 602 705 416, 
tel. 553 626 540, Onderka Milan,
Opava Kylešovice, tel. 775 104 220

LEDEN
Kostřicová Jaroslava 84 let
 Kramný Zdeněk 60 let
Stojan Jan 92 let
 Mlýnková Emma 84 let
 Zemková Dáša 60 let
 Hružíková Bedřiška 88 let
Buba  Aleš 60 let
 Hružíková Helena 60 let
 Kříbková Jarmila 80 let

ÚNOR
Krhutová Marie 88 let
Gotzmann Vojtěch 83 let
Kryštofová Marie 70 let
Bitnarová Milada 94 let
Žídek Tomáš 60 let
Malohlava Stanislav 70 let
Rampír Zdeněk 60 let

BŘEZEN
Komár Josef 80 let
Havlíček Kazimír 80 let
Kudělová Květoslava 88 let
Kostřica Jiří 93 let

DUBEN
 Ulmanová Marie 60 let
Bortel Jaroslav 82 let
Šindelář Jan 87 let
Lokvenc Jiří 80 let

KVĚTEN
 Pravda Jan 60 let
Sýkora Břetislav 87 let
Rupcová Miroslava 81 let
Franková Jana 70 let
Bala Josef 87 let
Pustka Jaromír 70 let
Kubánek Ladislav 60 let
Kršíková Věra 60 let

ČERVEN
 Smolková Jiřina  92 let
Běláková Pavlína 85 let
Engstler Jiří 86 let
Holoubková Vlasta 85 let
Engstlerová Růžena 83 let

Blahopřejeme!

10 ZPRAVODAJ
MOKROLAZECKÝ

Již čtvrtý ročník soutěže MISS Babča proběhne 
20. září v DK AKORD v Ostravě. Do soutěže se přihlá-
sila naše občanka paní Marie Sabová.  Děkuji touto 
cestou paní Sabové za odvahu, aktivní přístup k životu 
i propagaci naší obce.
František Šteyer, starosta obce

MISS BABČA


